
 
 
 
 
  VRAGEN 
 
door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 38 van het Reglement van 
Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen. 
 
2010 – Nr. 17. 
 
VRAGEN van de PvdA van de heer R. van der Schaaf en mevrouw K.A. Hazewinkel 
betreffende financiën onderwijshuisvesting n.a.v. onderzoek AOb. 
(Binnengekomen: 1 februari 2010). 
 
 
De PvdA-fractie  heeft zich in de raad de afgelopen jaren hard gemaakt voor de kwaliteit van 
de onderwijshuisvesting in Groningen en de daarvoor benodigde middelen. In de stad krijgen 
kinderen les in een omgeving die voor een belangrijk deel bepaald wordt door de 
gemeentelijke overheid. In Groningen is de gemeentelijke huisvestingstaak als volgt 
omschreven: 
 
zorg dragen voor de planning en financiering van een evenwichtig gespreid, in kwantitatief 
opzicht toereikend en kwalitatief hoogwaardig gebouwenbestand 
 
De PvdA heeft de gemeentelijke huisvestingstaak steeds bijzonder serieus genomen. 
Immers, de leeromgeving van alle leerlingen in het primair en voortgezet onderwijs in de stad 
is in het geding. Over een aantal zaken zijn we in de loop van de jaren anders gaan denken: 
stijgende bouwkosten en de energiehuishouding van onderwijsgebouwen, duurzaam bouwen 
voor het onderwijs en duurzaam huisvesten. Door o.a. initiatieven te nemen om de reserve 
onderwijshuisvesting op peil te houden heeft de PvdA-fractie concreet bijgedragen aan deze 
ambitie. Als het aan de PvdA ligt houden we deze ambitie hoog, ook in de komende jaren van 
bezuinigingen. 
Het gaat de PvdA er om dat personeel en leerlingen in een goede werk- en leeromgeving 
kunnen functioneren, waarbij voor de komende jaren duurzaamheid, energiebesparing en een 
goed binnenklimaat, extra aandacht behoeven.  
 
Op 29 januari jl. verscheen het onderzoek “Hoe gul is mijn gemeente?” van de Algemene 
Onderwijsbond (AOb). In dit onderzoek is onderzocht hoe in het land de gemeenten omgaan 
met het budget voor onderwijshuisvesting dat zij ontvangen van het Rijk. 
 
Algemene conclusies die uit het onderzoek worden getrokken zijn: Gemeenten gaan zeer 
verschillend om met het budget dat zij hiervoor krijgen. Een aantal legt extra geld bij, de 
meesten geven echter (soms veel) minder uit aan onderwijshuisvesting dan zij hiervoor van 
het Rijk krijgen. Gemiddeld genomen besteden gemeenten 20% van het budget niet aan 
onderwijshuisvesting. De AOb concludeert dat hierdoor ook schoolbesturen steeds vaker 
onderwijsmiddelen inzetten voor gebouwen en dat in steeds meer gemeenten de weerstand 
groeit tegen achterstallig onderhoud van gebouwen. Teveel scholen hebben last van een 
slecht binnenklimaat, afgekeurde barakken en te kleine lokalen, aldus de AOb. 
 
Ook de gemeente Groningen is door de AOb onderzocht. Volgens het onderzoek heeft 
Groningen in 2009  ca. € 20, 2 miljoen via het gemeentefonds ontvangen voor 
onderwijshuisvesting. De AOb heeft over de daadwerkelijke uitgaven aan 
onderwijshuisvesting in 2009  geen cijfers van Groningen kunnen bemachtigen waardoor voor 
dat jaar geen vergelijk is te maken met andere steden.  
Via de bij het onderzoek horende website www.hoegulismijngemeente.nl is echter wel te 
vinden hoe volgens het onderzoek de gemeente Groningen is in 2007 en 2008 is omgegaan 
met de middelen voor onderwijshuisvesting: 
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Inkomsten uitgaven onderwijshuisvesting gemeente Groningen 

Bedragen *1000 2006 2007 2008 2009 

Inkomsten onderwijshuisvesting uit gemeentefonds 16.716 17.584 19.050 20.185 

Totale uitgaven - 11.637 12.649 - 

Verschil inkomsten totale uitgaven - 5.947 6.401 - 

Verhouding uitgaven inkomsten - 66,2 % 66,4 % - 

Gemiddelde verhouding inkomsten uitgaven 2006/2009 66,3% 

 
 
Het percentage van 66% dat de gemeente Groningen volgens het onderzoek daadwerkelijk 
uitgeeft aan onderwijshuisvesting kan in relatie tot het landelijke gemiddelde en andere 
vergelijkbare gemeenten als laag worden beschouwd. 
 
Het is van het grootste belang, zeker in de komende tijd van bezuinigingen van zowel Rijk als 
gemeente, een adequaat inzicht te hebben in de voor onderwijshuisvesting beschikbare 
financiën en de daadwerkelijke besteding daarvan. De cijfers die uit dit onderzoek naar voren 
komen kunnen we moeilijk duiden omdat ze niet of nauwelijks vergelijkbaar lijken te zijn met 
door het college aan de raad verstrekte gegevens over hetzelfde onderwerp.  
 
Wij hebben daarom aan het college de volgende vragen: 
 

1. Herkent u zich in de cijfers met betrekking tot de gemeente Groningen zoals die door 
de AOb zijn gepubliceerd in het onderzoek “Hoe gul is mijn gemeente” en de 
bijbehorende website? 

2. Zo nee, wat is dan volgens u een correcte omvang van: 
- Het door het Rijk aan de gemeente Groningen via het gemeentefonds 

uitgekeerde budget voor onderwijshuisvesting over de jaren 2006 tot en met 
2009? 

- Het daadwerkelijk aan onderwijshuisvesting uitgegeven bedrag in de jaren 
2006-2009? 

3. Welk deel van het door het Rijk aan de gemeente Groningen uitgekeerde budget voor 
onderwijshuisvesting over de jaren 2006 tot en met 2009, is toegevoegd aan de 
reserve onderwijshuisvesting? 

4. Bent u van mening dat het uitgangspunt zou moeten zijn dat het budget voor 
onderwijshuisvesting hier ook daadwerkelijk aan besteed zou moeten worden? 

 


